
 

بازنشستگی 1800 کارگر لرستانی 
مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی اجماعی لرستان از 
بازنشستگی پیش از موعد یک هزار و 844 نفر از کارگران شاغل 

در مشاغل سخت و زیان آور استان در سال جاری خبر داد. 
بررسی  به  ایلنا  با  گفت وگو  در  نیا  ناصری  فرهاد 
درخواست های کارگران شاغل در مشاعل سخت و زیان آور 
در دو کمیته بدوی و تجدید نظر اشاره کرد و اظهار داشت: 
144 پرونده بازنشستگی پیش از موعد  2 هزار و  امسال 
در کمیته بدوی و 353 درخواست در کمیته تجدید نظر 
در قالب 83 جلسه رسیدگی شد.  مدیرکل تعاون کار و رفاه 
اجتماعی لرستان با اشاره به اقدامات کمیته بررسی مشاغل 
سخت و زیان آور استان در سال جاری، خاطر نشان کرد: پس 
از رسیدگی به درخواست های مذکور در این دو کمیته، در 
یازده ماهه امسال تعداد یک هزار و 687 درخواست در کمیته 
بدوی و 157 درخواست در کمیته تجدید نظر مورد تایید قرار 
گرفته و برای مراحل بعد به سازمان تامین اجتماعی استان 
کید بر اینکه کارفرمایان موظف به ایمن  ارسال شدند.  او با تا
سازی محیط کار و رعایت آیین نامه های مرتبط برای ایجاد 
کرد: طبق  کارگران می باشند، تصریح  محیطی امن برای 
 ، قانون بازنشستگی پیش از موعد مشاغل سخت و زیان آور
کارگران بیمه شده اینگونه مشاغل که بر اثر عوامل فیزیکی، 
شیمیایی، مکانیکی و بیولوژیکی محیط کار غیراستاندارد، 
تنشی بالاتر از ظرفیت طبیعی به آنها وارد شود، می توانند 

تقاضای بازنشستگی بدهند. 

از نمایندگان کارگری اصفهان حمایت کنید
از  حمایت ها  گفت:  اصفهان  کارگر  خانه  اجرایی  دبیر 
کارگری ادامه دارد و امیدواریم تعیین مزد و  نمایندگان 
دستمزد سال آینده به درستی و با بررسی تمامی جوانب در 
شورای عالی کار مورد تصویب قرار گیرد.  حمیدرضا امینی 
اظهار کرد: به نظر می رسد در شورای عالی کار شرایطی مشابه 
سال های قبل وجود دارد؛ اما باید توجه داشت که حمایت 
ما از نمایندگان کارگری ادامه دارد و امیدواریم تعیین حقوق 
و دستمزد سال آینده به درستی و با بررسی تمامی جوانب در 
شورای عالی کار مورد تصویب قرار گیرد.   دبیر اجرایی خانه 
کارگر اصفهان افزود: امروز حتی نمایندگان جامعه کارفرمایی 
آینده  سال  در  کارگران  دستمزد  و  حقوق  افزایش  با  نیز 
مخالفتی ندارند؛ زیرا اطلاع دارند که این افزایش می تواند به 
افزایش بهره وری و انگیزه کارگران کمک کند، لذا ضروری است 
شورای عالی کار با دقت و ریزبینی بیشتری به افزایش حقوق 
کارگران نگاه کند تا شاهد رشد مناسبی در این بخش باشیم. 

قزوین پنجمین استان در جذب 
سرمایه گذار 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار قزوین گفت: در 
سال 14۰۰ توانستیم در جذب سرمایه گذاری رتبه اول را کسب 
کنون رتبه پنجم این حوزه را کسب  کنیم و در سال جاری تا
کردیم، در حوزه جذب سرمایه گذاری خارجی هم مقام اول را 
داریم.  علی رحمانی در مراسم رونمایی از کتاب فرصت های 
سرمایه گذاری شهرداری های استان قزوین گفت: مجموعه 
ج استان  تیم مدیریتی استان بر جذب سرمایه گذاری از خار
کید ویژه دارد و در این زمینه اقدامات خوبی انجام شده  تأ
است.  معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای 
استاندار قزوین ادامه داد: چاپ این کتاب فرصت مناسبی 
مناسب  فرصت های  که  چرا  است  سرمایه گذاری  برای 
شناسایی شده و شهرداری ها نیز در این امر مشارکت دارند؛ 
تصویر آینده سرمایه گذاری ها توسط شهرداری ها تعیین 
شده و ما هم باید شرایط را مهیا کنیم تا جذب سرمایه گذاری 

سریع تر رخ دهد. 

زندگی دشوار
شرایط زندگي واقعا سخت و دشوار شده است. به عنوان 
حقوق بگیر جامعه در پرداخت به موقع اجاره خانه، پرداخت 
ودیعه آن و خرید مایحتاج ضروري عاجز شده ام. لطفا افرادي 
که در راس امور هستند من را راهنمایي کنند که با این حقوق 

ماهیانه چگونه زندگي کنم؟
حبیبی از تهران 

هوا در بنزین
ک  پمپ بنزین  خیابان شهید رجایی- چیت سازی وقتی با
ج می شویم  بنزین پراید را پر می کنیم و از جایگاه پمپ خار
می بینیم که هنوز یک خط بنزین جا دارد و وقتی هم بابت این 
موضوع به مسئول جایگاه شکایت می کنیم اعلام می کنند که 
ماشین ایراد دارد و بنزین هوا ندارد. از مسئولان تقاضا داریم 
کارشناس هایی برای بازرسی این موضوع به جایگاه های 
بنزین فرستاده تا حداقل درگیری بین مردم و جایگاه داران 

ایجاد نشود.
یک شهروند از تهران

پایین بودن حقوق
گروهی از مردم به دلیل پایین بودن حقوق هایشان قدرت 
اداره زندگي خود را ندارند. از دولت تقاضا داریم حقوق کارگران و 
حقوق بگیران را افزایش دهد تا این قشر زحمتکش و کم درآمد 

دغدغه اي از این بابت نداشته باشند.
اسدبیگی از تهران
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احتمال افزایش نرخ بلیت 
نوروزی اتوبوس

رئیس اتحادیه شرکت های مسافربری گفت: 
هنوز نرخ بلیت برای نوروز مشخص نیست اما 
درخواست افزایش بلیت را داده ایم. به گزارش 
ایلنا، احمدرضا عامری درباره وضعیت آمادگی 
ناوگان اتوبوسی برای سفرهای نوروزی اظهار 
داشت: حمل و نقل جاده ای بیش ترین سهم 
را در جابه جایی مسافران دارد به طوری که 
در سال های گذشته رکورد جابه جایی 45 
میلیون نفر سفر با ناوگان حمل و نقل زمینی 
ثبت شده است. او ادامه داد: برای نوروز 
١4٠٣ حدود ٧ هزار و 5٠٠ دستگاه اتوبوس 
دارد  وجود  مسافران  جابه جایی  ظرفیت 
درحالی که در سه سال گذشته این عدد بیش 
از ١4 هزار دستگاه اتوبوس بود. رئیس اتحادیه 
شرکت های مسافربری با بیان اینکه پیش 
فروش بلیت نوروزی هنوز شروع نشده است از 
احتمال افزایش قیمت بلیت اتوبوس خبر داد 
خ بلیت برای نوروز مشخص  و گفت: هنوز نر
نیست اما درخواست افزایش بلیت را داده ایم. 
البته افزایش بلیت اتوبوس برای نوروز موضوع 
جدیدی نیست و به دلیل موضوع یکسر خالی 
صورت  قیمت  افزایش  اتوبوس ها  برگشت 
می گرفت.   او ادامه داد: سالانه در ایام نوروز به 
دلیل اینکه اتوبوسها از مقصد خالی به مبدا 
برمی گردند یا اینکه در ایام برگشت مسافران 
اتوبوس ها خالی از مبدا به مقصد می روند، 
نرخ بلیت ها درصدی افزایش پیدا می کند که 
تقاضا داشتیم امسال هم این افزایش قیمت 
کید براینکه با قیمت  اعمال شود.   عامری با تا
دستوری امکان افزایش ظرفیت ناوگان وجود 
ندارد، افزود: هیچ عددی برای میزان افزایش 
نداده ایم  پیشنهاد  اتوبوس  بلیت  قیمت 
بلیت  نهایی  خ  نر باید  سریع تر  چه  هر  اما 
اتوبوس برای نوروز را اعلام کنند.   او درباره 
فروش بلیت اتوبوسی برای مسیرهای خارجی 
در ایام نوروز اظهار داشت: در حال حاضر 
بلیت اتوبوس برای مسیر کشورهای ترکیه، 
ارمنستان، افغانستان، گرجستان و عراق فعال 
است و مردم می توانند نسبت به خرید بلیت 
اتوبوس برای این مسیرها اقدام کنند که البته 
نرخ بلیت برای مسیرها هم از نرخ های مصوب 

تبعیت می کند. 

استفاده از پهپاد در 
ماموریت های نوروزی

به  اشاره  با  کشور  انتظامی  کل  فرمانده 
تخصصی  پلیس های  به  پهپاد  اختصاص 
در  شده  مشخص  هدف های  با  گفت: 
کنترل جاده ها در ایام نوروز  ماموریت ها و 
از این پهپاد ها استفاده خواهد شد.  سردار 
احمدرضا رادان در حاشیه الحاق تجهیزات 
جدید به پلیس در جمع خبرنگاران اظهار 
داشت: اتفاق خوبی که در الحاق انجام گرفت 
گلوله با ماهیت  رونمایی از خودروی ضد 
شهری است که در آماد و پشتیبانی و همکاری 
و مشارکت سازمان صنایع دفاع به بار نشسته 
که در نوع خود بی نظیر است و نسبت به 
نمونه های خارجی آن برتری دارد.  فرمانده 
کل انتظامی کشور با اشاره به اختصاص پهپاد 
به پلیس های تخصصی از جمله مرزبانی، راهور 
ویگان های ویژه گفت: با هدف های مشخص 
شده در ماموریت ها و کنترل جاده ها در ایام 
نوروز از این پهپاد ها استفاده خواهد شد.  
مقام ارشد انتظامی کشور به رصد کویر توسط 
پهپاد ها اشاره کرد و افزود: با الحاقات جدید 
خواهند  کنترل  قبل  از  بیشتر  ما  مرز های 
بهتری  بانی  دیده  و  مراقبت  شاهد  و  شد 
خواهیم بود.  سردار رادان از اختصاص یک 
هزار دستگاه انواع خودرو و 15۰۰ دستگاه 
و  ماموریتی  بخش های  به  موتورسیکلت 
7۰ فروند پهپاد و بیش از 5۰ دستگاه شناور 
کتیکی سریع به حوزه مرزبانی در بخش  تا
که می تواند ماموریت ها  دریابانی خبر داد 
را در دریا خاصه در مبارزه با قاچاقچیان 
کشور در  کل انتظامی  ارتقا دهد.  فرمانده 
خصوص اختصاص دوربین البسه و موضوع 
آفلاین بودن برخی از آن ها اظهار داشت: 
تصویربرداری در ماموریت ها به صورت زنده و 
یا آفلاین انجام می شود و از تصاویر در صورت 

نیاز استفاده خواهد شد. 

 جلساتِ مزد 
را به حاشیه نکشانید!

کار گفت:  کارگران در شورایعالی  نماینده 
سخنگوی اقتصادی دولت پس از پیشنهاد 
مزد منطقه ای و به حاشیه بردن دستمزد و 
سبد معیشت 14۰3 به تازگی اعلام کرده که مزد 
منطقه ای در دستور کار شورایعالی کار نیست. 
به ایشان و تمام اعضای گروه دولتیِ شورایعالی 
که بیشتر از این فرصت سوزی  کار می گویم 
نکنند و هر چه سریع تر وارد موضوع تعیین 
ح هر گونه مباحثِ  مزدِ کارگران شوند و با طر
حاشیه ای جلساتِ مزد را به حاشیه نکشانند.  
علیرضا میرغفاری در گفت وگو با ایلنا، در انتقاد 
از تأخیر در برگزاریِ جلساتِ مزدیِ شورایعالی 
بحث  می رسد  نظر  به  متأسفانه  گفت:  کار 
بر سرِ مزدِ کارگران تحت تأثیر انتخابات قرار 
گرفته است در حالیکه مزدِ کارگران مهم ترین 
موضوعی است که باید به آن پرداخت. سفره 
خالی کارگران منتظر تعیین مزدِ 14۰3 است 
خ سبد  و پیش از آن باید هر چه سریع تر نر

معیشت تعیین شود. 

؛  فعالان صنفی کارگران و بازنشستگان خطاب به وزیر کار

منِ بازنشسته یک کیلو آجیل و شیرینی نمی توانم بخرم!

گر امسال بازهم مزد و مستمری را بسیار  ا
کمتر از هزینه های حداقلی زندگی به تصویب 
بازهم  اجتماعی  تامین  اوضاع  برسانند، 
وخیم تر خواهد شد؛ سال آینده حتی همین 
دریغ  بازنشستگان  از  هم  عیدی  میزان 

می شود. 
فعال  یک  صحبت های  از  بخشی  این 
رئیس  و  بازنشستگان  و  کارگران  صنفی 
کار شرکت جنرال  اسبق شورای اسلامی 
ایلنا، در  با  گفت وگو  که در  استیل، است 
ح کرده  کرات مزدی 14۰2 مطر ارتباط با مذا
کرات مزدی  با این مضمون: امسال مذا
کار در اقدامی  نگران کننده است؛ وزارت 
بی سابقه، یک عضو کارگری شورایعالی کار را 

از حضور در جلسات منع کرده است. 
یدا... فرجی، خطاب به وزیر کار گفت: 
کار  شورایعالی  رئیس  شما   ، وزیر جناب 
هستید اما رئیس شورایی سه جانبه هستید 
که اعضای کارگری آن را تشکل های کارگری 
انتخاب و به شورا معرفی می کنند؛ افراد 
انتخابی به شورا معرفی می شوند پس شما 
این اختیار را ندارید که یک عضو کارگری 
شورا را اخراج کنید و درخواست نمایید یک 
فرد دیگر به جای او بفرستند! این اختیار 
را قانون به شما تفویض نکرده است. شما 
فقط می توانید با تشکل مربوطه نامه نگاری 
گر صلاح دانست و هر زمان که  کنید؛ تشکل ا
صلاح دانست، فرد نماینده را عوض می کند 

یا نمی کند. 

    وعده های زمین مانده!
! شما سال  فرجی اضافه کرد: جناب وزیر
کرات مزدی شورایعالی کار  گذشته در مذا
در جریان فشار برای تصویب افزایش 23 و 

27درصدی دستمزد کارگران، قول دادید 
گر در  که قبل از هر چیز تورم را کنترل کنید و ا
طول سال به حقوق کارمندان دولت افزوده 
شد، به حقوق کارگران شاغل و بازنشسته 
هم بیفزایید. حالا می پرسم به کدامیک از 
این قول ها عمل کردید؟ به گفته این فعال 
صنفی، اخراج یک عضو کارگری شورایعالی 
کار به این دلیل که به بی توجهی دولت به 
قانون اعتراض کرده است، قانونی نیست ؛ 
کجای  می گوید:  کار  وزیر  به  خطاب  او 
آیین نامه  شورایعالی کار این حق را به شما 

داده است؟
و  کارگران  »امروز  اینکه  بیان  با  او 
گاهی  آ قانون  به  نسبت  بازنشستگان، 
دارند و بی اطلاع نیستند« افزود: کارگران 
به حقوق قانونی خود واقفند؛ باید از وزیر 
کار پرسید آیا وقتی که وزرای اقتصادی به 
، دو  کار عنوان اعضای دولتی شورایعالی 
یا سه جلسه غیبت می کنند و پا به شورا 

نمی گذارند، آن ها را اخراج می کنید؟
کید بر اینکه »جامعه کارگری  فرجی با تا
با دقت عملکرد وزارت کار و دولت را رصد 
در  گر  ا دادند  قول  داد:  ادامه  می کند« 

و  کارمندان  حقوق  سال  میانه 
بازنشستگان صندوق های دولتی 

زیاد شود، حقوق کارگران هم 
ترمیم می شود؛ در ماه های 
از  بخشی  حقوق   ، اخیر

بازنشستگان دولت و دریافتی 
کارمندان اضافه شد، پس چرا مزد و 

مستمری را ترمیم نکردند؟
این فعال صنفی در ادامه نسبت به »آغاز 
کرات مزدی 14۰3 و تاخیر طولانی  نشدن مذا
« اعتراض کرد و در این  و معنادارِ وزارت کار

کرات مزدی  زمینه گفت: با تعلل و تاخیر، مذا
را به آخرین روزهای سال می کشانند؛ آیا 
مزدی  کرات  مذا اول  جلسه  می خواهند 
کنند؛ قصد  را بعد از بیستم اسفند برگزار 
دارند در دقیقه آخر و در وقت اضافی، بازهم 
کار امضا  کارگری شورایعالی  از نمایندگان 
بگیرند و ارقام حول و حوش 2۰ درصد را به 
تصویب برسانند.  »این شرایط، مصداق 
مشارکت  به  ربطی  هیچ  و  یکجانبه گرایی 
فعالانه و سه جانبه گرایی ندارد«؛ فرجی با 
بیان این جمله افزود: در چنین شرایطی، 
این  بودن  از  بهتر  کار  نبودن شورایعالی 
نهاد است؛ شورایعالی کاری که سه جانبه 
رسمیت  به  کارگران  برای  حقی  و  نیست 
نمی شناسد، شورایی که یک طرف به خود 
اجازه می دهد نماینده قانونی یک طرف 
کند، چه  را به دلخواه خود اخراج  دیگر 
فایده ای دارد؟ متاسفانه فقط یک نام از 
شورایعالی کار باقی مانده و کارکرد دیگری 
ندارد.  این کارگر بازنشسته اضافه کرد: وزیر 
کار ادعا می کند تورم بالای 4۰ درصد است 
اما مزد و حقوق باید 2۰ درصد زیاد شود؛ این 

چه برداشتی از قانون است؟ کجای قانون به 
دولت اجازه می دهد، تورم را نادیده بگیرند و 
هر چقدر تمایل دارند به مزد و حقوق جامعه  

مزدبگیر بیفزایند؟

    بحران ادامه دار در سازمان تامین 
اجتماعی!

گر مزد کارگران  به گفته این فعال صنفی، ا
شاغل به اندازه  تورم و سبد هزینه های زندگی 
افزایش یابد، ورودی های سازمان تامین 
افزایش  قبولی  قابل  میزان  به  اجتماعی 
می یابد و دیگر این سازمان بین نسلی نیاز 
ندارد با فروش اموال و دارایی های تاریخی 

کارگران، امور خود را بگرداند. 
تامین  امروز  کرد:  کید  تا ادامه  در  او 
اجتماعی بدون پایبندی به سیاست های 
کلان تامین اجتماعی ابلاغی مقام معظم 
رهبری، با فروش دارایی ها و اموال کارگران 
به تعهدات مستمر خود کجدار و مریز عمل 
می کند؛ چرا باید اینگونه باشد؟ ما جامعه  
سنگرهای  در  طولانی  سال های  کارگری 
ریخته ایم،  عرق  کشور  رونق  برای  تولید 
اینهمه شهید داده ایم، اینهمه جانفشانی 
کرده ایم؛ حالا چرا تامین اجتماعی به 
این روز افتاده است؟ چرا مستمریِ 
فقر  خط  یک سوم  بازنشسته  من 
چرا  نمی دهد؟  پوشش  هم  را 
خانواده ام  برای  بتوانم  نباید 
را  حداقلی  سفره   یک  هزینه های 
آجیل  کیلو  یا شب عید، یک  کنم  تامین 
من  به  ببرم؟  خانه  به  و  بخرم  شیرینی  و 
بازنشسته 3 میلیون تومان عیدی داده اند؛ 
در  ما  تاریخی  اندوخته   تمام  حاصلِ  آیا 

صندوق تامین اجتماعی، همینقدر است؟

آرمان ملی: به دلیل آماده نبودن زیرساخت ها و عدم وجود 
ساز و کارهای لازم به منظور هدایت و بهره وری از آب ها ناشی 
از بارندگی و سیلاب های متعاقب آن، بارش ها در ایران همواره 
برای اهالی و مناطق مورد نظر دردسرساز می شوند تا جایی که 
علاوه بر تهدید خانمان، جان آن ها را هم تهدید می کند و به 
این ترتیب بارانی که می شد به رفع بحران کم آبی مناطق درگیر 

کمک کند بلای جان آن ها می شود. 
یکی از مهم ترین و البته کم آب ترین مناطقی که این روزها 
با مخاطرات ناشی از سیل دست و پنجه نرم می کند استان 
آخرین وضعیت سیل و  که  سیستان و بلوچستان است 
بارندگی در جنوب این استان وضعیت بیشتر از صدهزار 
نفر از مردم بحرانی گزارش شد. گفته شد که نزدیک به 4۰۰ 
روستا در منطقه دشتیاری بلوچستان که از محروم ترین 
مناطق استان به لحاظ امکانات به حساب می آید، نزدیک 
به 4۰۰ روستا در محاصره سیل و تبعات ناشی از آن قرار 
گرفتند. همچنین به دلیل نبود راه و شکسته شدن پل، فقط 
امدادرسانی هوایی امکان پذیر بود. پس از این موارد اخباری 
هم از امدادرسانی ها مخابره و روز گذشته گفته شد؛ همچنان 
22 مسیر ارتباطی در جنوب سیستان و بلوچستان به دلیل 
، ارتش هم روز گذشته  سیل بسته است. علاوه بر هلال احمر
از زبان فرمانده خود اعلام کرد که برای کمک رسانی به مناطق 
سیل زده در آماده باش قرار دارد. به گفته امیر سرتیپ امیر 
غلامعلیان، فرمانده قرارگاه منطقه ای جنوب شرق ارتش، 
در پی وقوع سیل در بخشی از مناطق استان سیستان و 
بلوچستان به منظور کمک رسانی به مردم عزیز این منطقه، 
یگان های امدادی و مهندسی ارتش در آماده باش کامل 

قرار دارند. 
که با حضور به موقع نیرو های تیپ  گزارش داد  ایسنا 
، از تلفات انسانی جلوگیری شد و این رخداد با  ایرانشهر
سرعت مدیریت شد. امیر سرتیپ غلامعلیان با اشاره به 
سیلاب شهرستان خاش و روستا های اطراف آن هم توضیح 
داد که در این شهرستان هم با حضور به موقع نیرو های 288 

زرهی خاش، این موضوع هم مدیریت شد. 
اما یک روز پیشتر هم وزیر کشور دستور داد که به وضعیت 
شود.  رسیدگی  بلوچستان  و  سیستان  سیل زده  مناطق 

احمد وحیدی روز پنجشنبه در تماس تلفنی که با استاندار 
سیستان و بلوچستان داشت در جریان آخرین وضعیت 
مناطق سیل زده شهرستان های چابهار، دشتیاری و قصرقند 
قرار گرفت. به گزارش روابط عمومی استانداری سیستان و 
بلوچستان، وزیر کشور در گفت وگو با محمد کرمی، ضمن 
صدور دستورات لازم بر به کارگیری امکانات انسانی، تجهیزات 
لات دستگاه های اجرایی منطقه برای کمک به  و ماشین آ
کید کرد و خواستار رسیدگی فوری به نیازها،  آسیب دیدگان تا
مشکلات سیل زدگان اعم از اسکان، مواد غذایی، درمان و 
لام آنها شد. وحیدی همچنین از  لوازم گرمایشی و کاهش آ
محمد حسن نامی رئیس سازمان مدیریت بحران خواست با 
اعزام هیاتی از تهران، همه امکانات و تمهیدات لازم به فوریت 

برای کمک رسانی به استان ارسال شود. 
بر اساس آخرین اخبار و اطلاعات، سیلاب سبب طغیان 
رودخانه های فصلی و بارش سنگین در قصرقند، بخش تلنگ، 
دشتیاری، بخش پلان، پیرسهراب و خسارت سنگینی به بخش 
کشاورزی، واحد های مسکونی خشتی و گلی، راه های روستایی 
و زیرساخت های شهری و روستایی شد به طوری که راه تمام 
روستا ها بسته شد و هیچ ارتباطی به سایر شهرستان های 
همجوار و حتی یک روستا به روستای دیگری وجود نداشت. 

ایسنا نوشت: بر اساس اعلام مسئولان و تماس های تلفنی 
مردم، وضعیت بیش از 11۰ هزار نفر از مردم روستاهای جنوب 
سیستان و بلوچستان بحرانی است. به دلیل نبود راه و شکسته 

شدن پل و آبنما فقط امدادرسانی هوایی امکانپذیر است. 
بنا به گفته احمدرضا هاشم زهی، فرماندار قصر قند، 24 هزار 
نفر در بخش تلنگ قصرقند و بیش از 6 هزار نفر در محدوده 
حاشیه رودخانه کاجو و 13 هزار نفر در محدوده بخش ساربوک 
در محاصره سیل بودند و فقط امدادهوایی برای کمک رسانی 

امکانپذیر بود. 
از طرفی روز گذشته مجید محبی، مدیرکل دفتر مدیریت 
بحران استانداری سیستان و بلوچستان به نقل از ایرنا خبر 
داد که بارندگی های شدید و طغیان رودخانه ها در چند روز 
اخیر راه ارتباطی 22 مسیر اصلی، فرعی و روستایی در جنوب 
این استان را بسته است. وی افزود: برق 41 روستای جنوب 
استان براثر بروز بارندگی و سیلاب قطع شده بود که با وجود 

کنون برق 11  سیلابی بودن مسیر ها و دشواری های فراوان تا
روستا متصل شده. 

    خسارت های میلیاردی به نیکشهر و چابهار
معاون عمرانی فرماندار نیکشهر در جنوب سیستان و 
بلوچستان گفت: بارش سنگین باران و سیلاب چند روز اخیر 
بیش از سه هزار و 7۰۰ میلیارد ریال خسارت به تاسیسات و 
زیرساخت های راه، آب، کشاورزی، برق و سایر حوزه های این 

شهرستان وارد کرد. 
به گزارش ایرنا، رحیم بخش بلیده ای توضیح داد که در پی 
بارش های چند روز گذشته 15 میلیون متر مکعب به ظرفیت 
سد خیرآباد اضافه شد.  او افزود: در پی ورود سامانه بارشی به 
سیستان و بلوچستان و بارش شدید باران در جنوب استان 
سد خیرآباد با ظرفیت 27 میلیون و 3۰۰ هزارمترمکعب سر 
ریز شده است.  از طرف دیگر به گزارش همین خبرگزاری، 
دادکریم بلوچ، معاون عمرانی فرمانداری چابهار گفت: طبق 
برآورده های اولیه بارندگی های چند روز اخیر بیش از 2 هزار 
زیربنایی، عمرانی و روستایی  ریال به تاسیسات  میلیارد 
خسارت وارد کرد که با توجه به تداوم بارش ها امکان افزایش 

این خسارت ها وجود دارد. 
به گفته او: بر اثر شدت بارش ها 131 روستا در بخش های 
و  هستند  آب  محاصره  در  به طورکامل  پلان  و  پیرسهراب 
روستاهای زیادی در معرض آبگرفتگی قرار دارند. همچنین آب 
سد زیردان یک و نیم متر از تاج سد بالاتر رفته و سد سریز شده  
است و حجم بالایی از آب در پایین دست سد در جریان است. 
با توجه به شرایط پیش آمده، مسئولان توصیه کرده اند 
که با توجه به برودت هوای سرد در سیستان و بلوچستان 
کوهنوردی،  فعالیت  غیرضروری،  سفرهای  از  شهروندان 
اسکان و تردد در حاشیه مسیل ها و رودخانه های فصلی 

خودداری کنند. 
 به گفته کارشناسان، استان سیستان و بلوچستان به سبب 
گستردگی و موقعیت خاص جغرافیایی همواره با بحران های 
طوفان های  و  خشکسالی  سیل،  که  روبه روست  طبیعی 
سهمگین 12۰ روزه به طور همزمان از بحران های این استان 

است. 

دستور رسیدگی وزیر کشور به وضعیت مناطق سیل زده سیستان و بلوچستان

ارتش در حالت آماده باش قرار گرفت

آخرین  خبرها و اقدامات از وضعیت مردم سیل زده استان سیستان و بلوچستان؛ 

 این بار سیل؛ مصائب مردم سیستان و بلوچستان


